
Protokół z V Posiedzenia 

Rady Towarzystwa Doktorantów  

Uniwersytetu Jagiellońskiego  

  

Piąte Posiedzenie Rady Towarzystwa Doktorantów Uniwersytetu Jagiellońskiego 

odbyło się w dniu 6 czerwca 2023 r. o godzinie 19:00 w trybie zdalnym – za 

pośrednictwem aplikacji Microsoft Teams. W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

Członkowie Rady: 

Maciej Wcisło 

Kinga Krukowska 

Wojciech Kułaga 

Gabriela Lampart 

Natalia Segiet 

Jan Tułowiecki 

Beata Wyżga 

Paulina Zguda 

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

Anna Wójtowicz 

Dominika Kurda 

 

Goście: 

Mariusz Fornagiel 

Regina Skiba 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie z działalności Prezesa i Zarządu TD UJ oraz informacje bieżące 

od Prezesa. 

a. informacja w sprawie wakatu na stanowisku Pełnomocnika ds. wyborów.  

4. Dyskusja i głosowanie w sprawie wyboru Reginy Skiby na funkcję 

Przewodniczącej Komisji ds. Badań i Opinii Doktorantów TD UJ (w miejsce 

Mateusza Kucaba).   

5. Głosowanie w sprawie wyboru Gokula Bhaskarana i Alaa Hseiky’ego do Rady 

Instytutu Nauk o Środowisku (na wniosek Małgorzaty Śliż).  

6. Przyjęcie protokołu z II posiedzenia Rady TD UJ.  

7. Przyjęcie protokołu z III posiedzenia Rady TD UJ.  

8. Przyjęcie protokołu z IV posiedzenia Rady TD UJ.  

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski.  

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 



Punkt 1  

Otwarcie posiedzenia 

  

Prezes TD UJ Maciej Wcisło, otworzył posiedzenie o godzinie 19:03. 

  

Punkt 2  

Zatwierdzenie porządku obrad 

 

Prezes Maciej Wcisło przystąpił do zatwierdzenia porządku obrad – nikt nie był 

przeciwny ani nie wstrzymał się od głosu – jednomyślnie przyjęto zaproponowany 

porządek obrad. 

 

Punkt 3  

Sprawozdanie z działalności Prezesa i Zarządu TD UJ oraz informacje 

bieżące od Prezesa 

 

 a. informacja w sprawie wakatu na stanowisku Pełnomocnika ds. 

wyborów 

 

Prezes TD UJ poinformował Radę o swojej planowanej nieobecności w czerwcu i lipcu, 

na zastępcę wyznaczył Gabrielę Lampart – Wiceprezesa ds. CM. Następnie przekazał, 

że Małgorzata Śliż nie będzie już pełniła funkcji Radnej, jej miejsce zgodnie 

z Regulaminem TD UJ zajmie Mariusz Fornagiel. Prezes poinformował, że również 

Radna Dominika Michalik zrezygnowała ze wszystkich funkcji, które pełniła 

w Towarzystwie Doktorantów. Nadal nie udało się znaleźć osoby na stanowisko 

Pełnomocnika ds. wyborów, co znacząco utrudnia prace Towarzystwa. 

Prezes podziękował Komisji Kultury za zorganizowanie wydarzenia „Maj z TD UJ”. 

Maciej Wcisło zaprosił wszystkich na Salon Końcoworoczny, który odbędzie się 

7 czerwca o godz. 16:00. Prezes poinformował Radnych o Nagrodzie Rektora UJ dla 

osób zaangażowanych na rzecz Uniwersytetu oraz o przyjęciu wspólnego Regulaminu 

dla wszystkich Szkół Doktorskich. 

 

Punkt 4  

Dyskusja i głosowanie w sprawie wyboru Reginy Skiby na funkcję 

Przewodniczącej Komisji ds. Badań i Opinii Doktorantów TD UJ 

(w miejsce Mateusza Kucaba) 

 

Prezes Maciej Wcisło poprosił Reginę Skibę o zaprezentowanie swoich pomysłów 

w związku z obejmowaną funkcją. Regina Skiba przedstawiła obszary swoich 

zainteresowań i plan działania Komisji ds. Badań i Opinii Doktorantów TD UJ. 

Regina stwierdziła, że Komisja powinna wspierać Radę w celu pozyskiwania informacji 

dotyczących doktorantów. Wobec braku pytań do kandydatki, Prezes Maciej Wcisło 

zarządził głosowanie. W wyniku przeprowadzonego tajnego głosowania 

elektronicznego, Regina Skiba objęła funkcję Przewodniczącej Komisji ds. Badań 



i Opinii Doktorantów TD UJ stosunkiem głosów: 9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący. 

Prezes Maciej Wcisło pogratulował Reginie. 

 

Punkt 5 

Głosowanie w sprawie wyboru Gokula Bhaskarana i Alaa Hseiky’ego do 

Rady Instytutu Nauk o Środowisku (na wniosek Małgorzaty Śliż) 

 

Prezes Maciej Wcisło przeprowadził głosowania w sprawie wyboru nowych 

Przedstawicieli TD UJ w Radzie Instytutu Nauk o Środowisku. W wyniku tajnych 

głosowań elektronicznych, Gokul Bhaskaran i Ala Hseiky objęli funkcję Przedstawicieli 

TD UJ w Radzie Instytutu Nauk o Środowisku, każdy stosunkiem głosów: 9 za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujący. 

 

Punkt 6 

Przyjęcie protokołu z II posiedzenia Rady TD UJ 

 

Prezes Maciej Wcisło przypomniał, że protokół z II posiedzenia został udostępniony 

w plikach zespołu, zapoznał się z poprawkami ze strony Radnych, które zostały 

uwzględnione w tekście przez Gabrielę Lampart. Zapytał zebranych, czy ktoś ma jeszcze 

uwagi do omawianego protokołu. Nie było żadnych zastrzeżeń, nikt nie był przeciw, 

również nikt nie wstrzymał się od głosu. Jednomyślnie zatwierdzono protokół z II 

posiedzenia Rady. 

 

Punkt 7 

Przyjęcie protokołu z III posiedzenia Rady TD UJ 

 

Prezes Maciej Wcisło przypomniał, że protokół z  III posiedzenia został udostępniony 

w plikach zespołu, zapoznał się z poprawkami ze strony Radnych, które zostały 

nałożone przez Gabrielę Lampart. Zapytał zebranych, czy ktoś ma jeszcze uwagi do 

omawianego protokołu. Nie było żadnych zastrzeżeń, nikt nie był przeciw, również nikt 

nie wstrzymał się od głosu. Jednomyślnie zatwierdzono protokół z III posiedzenia 

Rady.  

 

Punkt 8 

Przyjęcie protokołu z IV posiedzenia Rady TD UJ 

 

Prezes Maciej Wcisło przypomniał, że protokół z  IV posiedzenia został udostępniony 

w plikach zespołu, zapoznał się z poprawkami ze strony Radnych, które zostały 

nałożone przez Gabrielę Lampart. Zapytał zebranych, czy ktoś ma jeszcze uwagi do 

omawianego protokołu. Nie było żadnych zastrzeżeń, nikt nie był przeciw, również nikt 

nie wstrzymał się od głosu. Jednomyślnie zatwierdzono protokół z IV posiedzenia 

Rady.  

 

 



Punkt 9 

Sprawy bieżące i wolne wnioski 

 

Prezes TD UJ poinformował Radnych o wniosku dotyczącym używania we wszystkich 

publikacjach TD UJ form języka inkluzywnego (określenia „osoby doktoranckie”), 

który został zgłoszony przez jednego z doktorantów. Wniosek został umotywowany 

pomijaniem w komunikacji TD UJ osób niebinarnych. Z uwagi na charakter sprawy, 

Prezes poinformował, że nie będzie podejmował jednoosobowo decyzji w tej sprawie, 

dlatego postanowił uzgodnić z Radą stanowisko całego Towarzystwa Doktorantów. 

Głos zabrał Wiceprezes Jan Tułowiecki, który zauważył, że wprowadzenie takiego 

wymagania nakłada na Towarzystwo obowiązek konsekwentnego przestrzegania tego 

przepisu. Następnie głos zabrała Paulina Zguda, która podkreśliła, że język inkluzywny 

to nasza przyszłość językowa. Wojciech Kułaga napisał na czacie spotkania, że również 

jest za wprowadzeniem form inkluzywnych. Kinga Krukowska, zapytała jakie jest 

ogólnie stanowisko Uniwersytetu w tej sprawie, jednak jest ona jak najbardziej za 

wprowadzeniem form inkluzywnych, ponieważ sama je stosuje. Maciej Wcisło 

poinformował, że Uniwersytet obowiązuje język prawa, który jako docelowych używa 

wyłącznie form męskich, takie też formy znajdują się we wszystkich aktach prawnych 

wydawanych przez Uniwersytet. Zwrócił jednocześnie uwagę, że formą „osoby 

doktoranckie” bądź „osoby przygotowujące rozprawę doktorską” posługuje się Dział 

Bezpieczni UJ. Następnie głos zabrała Wiceprezes Beata Wyżga która zwróciła uwagę, 

że posty w mediach społecznościowych w tym momencie nie zawierają form 

inkluzywnych. Wiceprezes Gabriela Lampart podkreśliła, że kluczowe jest 

wypracowanie jednego standardu w celu prawidłowego sporządzania dokumentów. 

Następnie głos zabrała Anna Wójtowicz, twierdząc, że Paulina Zguda ma jak 

najbardziej rację, a oficjalną dokumentację możemy prowadzić zgodnie z językiem 

prawa. W toku dyskusji rozważano używanie wyłącznie formy „osoby doktoranckie” 

bądź wszystkich trzech form równocześnie: „doktoranci, doktorantki i osoby 

doktoranckie”. Część wypowiadających się zwracała uwagę, że utożsamiają się 

wyłącznie jako „doktorant” bądź „doktorantka” (i takich form oczekują wobec siebie 

w komunikacji), a nie jako „osoba doktorancka”.   

 

Prezes TD UJ zwrócił uwagę na fakt, że każda z osób należących do TD UJ posiada 

wrażliwość językową na innym poziomie (dla jednych w pełni wystarczające jest 

korzystanie z formy „doktoranci”, którą odbierają jako obejmującą wszystkie osoby 

niezależnie od płci i tożsamości płciowej, inni z kolei – w tym sam Prezes – starają się 

korzystać z formy „doktoranci i doktorantki”) i że nie należy utożsamiać braku 

stosowania poszczególnych form z dyskryminacją. Maciej Wcisło podkreślił również, 

że nie chce nikogo zmuszać do stosowania jednego modelu komunikacji, jednak 

uczestniczący w dyskusji zwrócili uwagę, że mając na względzie profesjonalny 

wizerunek TD UJ, w tej kwestii musi zostać zachowana jednolitość. Na koniec Prezes 

TD UJ pokreślił, że wszystkie zmiany wprowadzane są oddolnie i że jeśli pośród 

Radnych przeważa stanowisko za rozwiązaniem, aby używać wszystkich jednocześnie 

trzech form: „doktoranci, doktorantki i osoby doktoranckie”, taką rekomendację 



otrzymają osoby odpowiedzialne za publikację treści z ramienia TD UJ. Jednocześnie 

zwrócono uwagę na konieczność zebrania informacji, w jaki sposób na potrzeby 

dokumentów wytarzanych przez TD UJ oraz wewnętrznej komunikacji życzą się 

określać poszczególne osoby pełniące funkcje w strukturach TD UJ.   

 

Punkt 10 

Zamknięcie posiedzenie 

 

Prezes Maciej Wcisło zakończył posiedzenie o godz. 20:30 i podziękował za obecność. 

 

Protokołowała:  

          

        Gabriela Lampart  


